
Zápis z jednání 

Ze společné schůzky Výkonného výboru ČAST a Rady krajů, konané dne 24. 3. 2023, od 18.00 hod. 

v Havířově u příležitosti konání Mistrovství ČR mužů a žen 2023. 

Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Informace a náměty z Výkonného výboru – financování ČAST, dotační programy; podpora 

činnosti mládeže v krajích 
3. Informace z komisí ČAST (TMK; KM; STK, KR, RIK, MK – referují předsedové komisí, nebo 

odpovědní členové VV) 
4. Příprava Konference – průběh, materiály, informace, diskuse, náměty z krajů 
5. Různé a závěr 

 

Ad1) Zahájení 

Zahájení provedl předseda RK J. Veselka, konstatoval, že je RK usnášeníschopná (13 zástupců ze 14),  

Zahájil jednání k tomuto bodu. S ohledem na nadcházející volební Konferenci sdělil účastníkům, že 

nebude kandidovat-v dalším období na funkci předsedy. Shrnul důvody, kterými jsou již dlouhá doba 

působení ve funkci (12 let), odvedena dobrá práce (výrazně se zlepšila situace nejen finanční svazu), 

práci vykonával bez finančního prospěchu. Poslední dobou je také velmi pracovně přetížen (k práci ve 

svazu práce v klubu a vlastní podnikání). I nadále chce stolnímu tenisu pomáhat, bude-li ze strany VV 

zájem a VV bude „rozumný“. Je si vědom, že práce ve svazu je čím dále administrativně náročnější a 

komplexnější (zahrnuje nejen problematiku ST, ale i znalosti účetnictví, práva, daní, nutnost 

komunikace s širokým spektrem lidí. Posledním, ale významným důvodem je nehorázný tlak, kterému 

je VV poslední roky cíleně vystavován (trestní oznámení, pomluvy, konflikt z bývalým předsedou NSA, 

reportáže v TV, články novinách atd.). Na základě analýzy musí konstatovat, že celá causa není o 

bývalém reprezentačním trenérovi, ale útokem proti VV. Potvrdilo se mu přísloví „pro dobrotu na 

žebrotu“ a domnívá se, že je vhodné v nejlepším odejít. Jak uvedl, nechce se schovávat, ale bude chtít 

dále podle svých možností pomáhat. 

Následně na předsedu navázal Nikolas Endal  a oficiálně oznámil, že chce na Konferenci kandidovat 

na předsedu. Představil svůj tým ve složení Jan Brothánek (ekonomika), Petr Bohumský (STK a KR); 

Iveta Vacenovská (TMK a KVS), Miroslav Henžel (RIK a dotace) – budou rádi za podporu, budou-li 

zvoleni chtějí spolupracovat se Z. Špačkem (jednatel TT marketing). S KS chce spolupráci dále 

rozvinout a zvýšit podporu krajů (minimálně zachovat). 

 

Ad 2) Informace a náměty VV, financování ČÁST a podpora mládeže KS 

Zbyněk Špaček 

VV pracuje průběžně, schází se měsíčně, zápisy jsou včas zveřejňovány. Vyzval k nahlášení termínu 

krajských konferencí. Bude vytvořen systém sdílených informaci, aby nedošlo k situaci, kdy je několik 

konferencí v jeden termín (zatím nahlásili JČ, Vys). 

Středočeský KS dosud nenahlásil delegáty na Konferenci, špatně komunikuje, dodal pozdě 

vyúčtování. Ostatní OK. 



K termínové listině, konstatoval problém návaznosti na vyšší kalendáře (ITTF, ETTU), kde zmínil 

termíny některých akcí (MS v Durban - JAR aj.). Ze strany těchto institucí bylo přislíbeno vydání 

mezinárodních kalendářů co nejrychleji. Za ČAST bude vydán kalendář v 4/23. Dále zmínil akce, které 

se budou konat - Juniorský WTT v Havířově (29.5-4.6); tradičně WTT Feeder dospělí Olomouc, a navíc 

ještě WTT Youth v Havířov (27-31.7.). ETTU organizuje vlastní juniorský a mládežnický okruh (junioři 5 

turnajů), z toho 1 bude v Plzni 11 - 15.10/23. V Krakově proběhnou Evropské olympijské hry 2023 

(účast družstvo ženy a muži Jančařík, Polanský). Dále se rozběhne kvalifikace o OH 2024 v Paříži. 

Pod křídly ČAST je od roku 2022 oficiálně i sekce handicapovaných sportovců (para) včetně 

reprezentace (jedenáct kategorií 1-5 – vozíčkáři dle postižení; 6-10-stojící dle postižení a 11 mentálně 

handicapovaní). 

Asociace získala akreditaci na udělování trenérské B licence (mají pouze 2 individuální sporty) 

Jan Brothánek 

Informoval o finanční zajištěním svazu. Účetnictví vede pí. Navrátilová, byla nastavena spolupráce se 

studentem VŠE Davidem Šáleným, který by měl do budoucna zastávat pozici hlavní účetní, neboť 

neustále narůstá administrativa zejména ze strany NSA (velmi náročné a podrobné zprávy o činnosti, 

požadovány detailní rozpočty a složité, podrobné dokladování, včetně prokazování členské základny – 

souhlas rejstřík sportů a registr STIS). Vyžaduje každodenní činnost, každou žádost administruje jiný 

referent, nelze outsoursing; atd. 

Proběhla rozsáhlá kontrola NSA v asociacina programy repre a organizace sportu za rok 2021 

(protokol je na www). Byl prověřen a ze strany NSA oceněn způsob aplikovaný v ČÁST (projekty). NSA 

konstatoval, že je to lepší a bezpečnější způsob rozdělování financí, než poskytování prostředků pro 

konečné příjemce (dotace z dotace). Potvrdili tuto formu, kontrola byla bez jediného nálezu. 

Dotace pro KS za rok 2022 kromě Pardubického KS (nevyčerpal vůbec), ostatní finance využily. 

Čerpání probíhalo průběžně, což pomohlo vyúčtovat včas a správně vůči NSA. Ne vždy byly termíny 

splněny, ale VV byl vůči KS částečně benevolentní, ve snaze pomoci (rozdělením na 3 termíny bylo 

umožněno) 

Dotace na financování ČÁST od NSA na rok 2023. Bylo zažádáno (9.1.) ve všech programech, od té 

doby si s NSA ujasňují podmínky, v NSA sami nemají jasno, upřesňují zadání a podklady (např. členská 

základna nepočítají nad 50 let (nepředpokládají, že nad 50 let aktivně sportují 3xtýdně). Okolo 

poloviny dubna předpokládá, že budou vědět celkovou alokaci (asi trochu méně než loni), ale KS dali 

v návrhu rozpočtu na projekty stejnou částku – 170 tis. Schvalování je složité, po skupinách sportů 

(nejdříve velké olympijské kolektivni sporty - do 30.3, pak velké individuální – do 15.4 (zde je i ST) by 

mělo být schválení alokace – do týdne, 10 dnů pak finance). Před konferencí budeme tedy vědět 

alokaci, dnes návrh rozpočtu jen předběžně schválený. Na Konferenci se pokusí upravit dle 

skutečnosti. 

ČÁST si nemusel půjčovat na začátek 2023 jako některé jiné svazy, a to z důvodu dobrého 

hospodaření (úroky ani nejsou uznatelným nákladem pro dotace). Letos zatím funguje z peněz ČAST 

(loni bylo třeba využít peněz z dceřinné společnosti, protože peníze z NSA byly až 25.5., 1, mil pro 

para sekci dokonce až 13.12.22, přičemž do 15.12 je třeba nahlásit čerpání). Obdobně byly problémy 

s financováním Contender Havířov, který nejdříve nebyl podpořen, pak NSA dotaci poskytla.  

Z uvedeného plyne že se začnou v 5/23 uzavírat smlouvy s KS (a středisky) a je možné začít čerpat 

finance. Projekty KS – zasílat co nejdříve na J. Brothánka v kopii J. Veselka, forma projektu, (šablona 

Excel jako v 2022 – aktualizovat datumy), období čerpání financí tradičně průběžně v etapách od 



1.1.23 do 31.6 23– vyúčtovat do 31.8.23; do 15.12.23 pak za 3. čtvrtletí a do 15.1 za 4 kvartál. 

Případné problémy lze individuálně řešit. Zásadní požadavek NSA -OMEZIT HOTOVOSTNÍ ÚHRADY – 

NSA píše zákaz v dot.programu pro svazy (i drobná vydání do 10 tis.!!!, např i price money za 

umístění chtějí doložit bankovním výpisem) 

 

Ad 3) I Informace z komisí ČAST (TMK; KM; STK, KR, RIK, MK – referují předsedové komisí, nebo 

odpovědní zástupci VV) 

Marta Novotná – TMK 

Přelom ve vzdělávání trenérů – asociace získala akreditaci na licenci B. Největší problém byly lektoři 

– 16 stránková žádost  se zdůvodněním, 12 specialistů A licence, ne každý umí přednášet. A licence 

nadále v kooperaci s FTVS. 

TMK se snaží o úpravu osnov, aby reflektovaly nové moderní trendy. Zaměřuje pozornost na nižší 

stupně směrem ke kvalitě, nyní zájem B licence (31 přihlášek – bude výběr). Zastřešení odborné 

úrovně Aleš Sviták s cílem sjednocení úrovně, přes počáteční nedůvěru je tento systém nyní zcela 

akceptován. 

Pravidelná porada zástupců krajských TMK (v Olomouci) – zpětná vazba. Úprava lic C (32 hod + stáže) 

a D licence (bude podmínkou pro C licenci). Vytvořena PS (Tonda Srna, Petr Synek A Sviták ) 

připravuje nové osnovy (včetně částečně on line výuky; e learning a testy – na obecnou část). 

Výsledek bude nový Metodický pokyn. 

Školení v krajích. Nerovnoměrné (některé KS aktivní StČ, JM, jiní nedělají (JČ, KV, LB, ZL)). Připravuje 

se systém motivace pro KS (asi 1 tis/vyškoleného trenéra(?)) - bude zpracován. Nutné i podklady a 

hlášení NSA (chtějí – 38 stránek, vazba na financování). Apel na KS k organizaci školení – plán ročně 

potřeba 100 trenérů C licence (včetně obnovy)!! – skutečnost zatím 40. 

Bohužel školení finančně nevychází – platba za licenci (900,-), účastnický poplatek 5 ti+ ubytování a 

stravu. Bude asi navýšená podpora z ČÁST z 600,- na 800,-.(A licence platba za každý rok = 26 tis.; 

vrací se 13 tis od ČÁST v případě úspěšného absolvování). 

TMK se snaží každý rok zajistit přednášky odborníků ze zahraničí – 12/22 německá trenérka (velmi 

zajímavé) – doporučuje pozornosti, stojí to za to. 

Rozsáhlá diskuze na témata – financování a organizace školení, povinnost trenér C u soutěží KS, 

plnění podmínky SŘ; A.Srna by rád širší komunikaci na toto téma. 

Václav Drozda - STK  

Systém soutěží – vyhodnoceny dotazníky k organizaci ligových soutěží – nic se nezměnilo 

Návrhy na změny SŘ – nejsou zatím k dispozici (zasílání do 29.3.), 31.3. mají na toto téma pracovní 

porada STK, RIK, KR (zatím 4 návrhy - střídavý start za více družstev, jiný způsob hlášení přestupů, 

umožnění hrát ženami ligové soutěže mužů, zrušit podmínku mládeže pro ligová družstva) 

Termín kvalifikaci2.ligy žen (nenahlásili PL, KV, Pa, ZL; Vys MS) – přihlášky do 29.3. (z kvalifikace je jen 

5 míst); bude nutná 2. kvalifikace pro další účastníky.  

1.stupeň ČP – do 12.6 nahlásit potupující, lze ještě vypsat a uskutečnit. 

Miroslav Henžel - RIK 



Problematika rejstříku sportů (NSA) a registr asociace (všichni trenéři a rozhodčí). Registr NSA, 

nebere sportovce nad 50 let neposkytují na ně dotace. Nutné kontolovat a hlídat  !!!. Evidence 

trenéři, rozhodčí – zlepšení. Podmínky ze zákona o spolcích, vyřazují z evidence dle Zákona o podpoře 

sportu organizované skupiny pod obcemi, hasiči; p.o obcí (DDM), - tyto IČ škrtají. ČAST zkusí najít 

formu uznatelné evidence. Celkem máme 1247 aktivních/670 spolků (cca 200 nemá subjektivitu). 

Nutno uhradit evidenční poplatky (NSA zvažuje povinnost hradit přímo na účet svazu) 

Petr Bohumský - KR 

KR pravidelné schůzky se zápisy. Úspěšně se rozjíždí se mezinárodní činnost, jsou dobré ohlasy na 

české rohodčí.  

Probíhá doškolení A – je kvalitní. Setrvává problém rozhodování mistr. soutěží družstev (3.liga bez 

delegace) – nedostatek rozhodčích licence B 

Připravuje se úprava předpisů (směrnice vzdělávání, odměny (kredity); postihy - udělování karet-

(červená ), aj.) 

SW na řízení turnajů (jednorázových akcí) – nyní tournament planner – pozitivum je zveřejňování 

výsledků Jedná se se Slováky o vývoji vlastního systému (provázání na live scoreing). Zvažován je i 

vlastní vývoj.  

Na závěr zazněla krátká informace k problematice eSTeR = ELO.  

Nikolas Endal – KM, MK 

KM – připravují se MČR mládeže – nutné včas nahlásit včas nominace ! 

MK – připravuje se náborový web, prosba KS o součinnost v případě oslovení. V první fázi by měl 

navázat na spolupráci se středisky mládeže (OTM, SPS, SCM), dále pak i na další kluby, které jsou 

podporovány z KS a jsou aktivní. Administrace ČAST (osoba z MK), spolupráce s KM KS. 

Další informace: 

ČAST podepsala spolupráci s čínským trenérem (je v NTC – asistent trenéra žen) – velmi zajímavá 

osobnost (dlouhodobé plány - zapojení do vzdělávání, technika, zamýšlí se spolupráce i směrem ke 

KS). 

Fun Shop – je možnost slevy (ceny na BTM?) – TT marketing; je možné dohodnout pro konkrétní 

případ lepší ceny – individuálně se dělá „on demand“ – napsat požadavek (na nábory, ….) 

Kartičky zaujali, ale projekt nepokračuje (byla soukromá aktivita M. Protivy) 

Míčky na KS budou k dispozici – předpoklad 4,5/23 – budou darovány. (podobný rozsah, jako v 2022) 

 

Ad 4) Příprava Konference – průběh, materiály, informace, diskuse, náměty z krajů 

Nahlášení delegátů (StČ zatím ne) 

29.3. bude zaslána pozvánka nahlášeným delegátům  

6.4. další dokumenty (řády); SŘ a stanovy, zprávy komisí 

14.4. (cca 14 dní před) rozpočet a zpráva VV;  



13.4. Návrhy na kandidující týmy a jeho materiály budou zasílány přes Advokátní kancelář 

(administruje P. Šilhán, člen Arbitrážní komise). 

Dotazy a diskuze: Rozklikávací rozpočet – náklady statisíce, po rediesignu www bude na www 

kolonka rozpočet, kde budou zveřejňovány detaily. Využití transparentního účtu nelze, neboť jsou 

zde i osobní údaje (Zlín údajně využívá?) 

 

Ad5) Různé a závěr 

23.4.2023 - Den stolního tenisu, za ČR vybrán k prezentaci akce SKST Baník Most !!! 

Shrnutí a úkoly KS: 

1) Nahlásit podklady ke Konferenci – ihned 

2) Možno podávat projekty KS na podporu mládeže 2023 (170 tis/KS, forma jako v 2022, podpis 

smlouvy možný v 5/23) 

3) ČÁST získala akreditaci na B licenci trenérů. Průběžně informovat RIK o školení trenérů 

pořádaných KS (evidence) 

4) Uhradit evidenční poplatky za členy 

5) Věnovat pozornost a spolupráce KS v projektu „náborový web“ 

Předseda a celý VV poděkoval krajským svazům za spolupráci  

Na závěr J. Veselka poděkoval za účast  

 

         Zapsal: Jiří Veselka 
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